
Internetconsulatie onnodige bemoeienis jacht op haas en konijn

Geachte minister,

Met afschuw maar inmiddels toch een wat murw geslagen gevoel heb ik kennis 
genomen van wederom een voornemen van het inperken van de vrijheid voor jagers 
en wildbeheerders om maatwerk te leveren voor alle verschillende biotopen die 
Nederland gelukkig nog rijk is. Ik ben sinds twintig jaar actief betrokken bij 
de zorg voor uiteenlopende terreintypen in Overijssel, Drenthe en kom op 
uitnodiging in Zuid Holland en de Flevopolder. Wat steeds opvalt is dat de 
verantwoordelijke jachtcombinatie ter plaatste een beleid hanteert dat al 
tientallen jaren werkt voor het betreffende gebied en er sterk wordt 
geanticipeerd op lokaal aanwezige invloeden op de wildstand. Om een paar 
voorbeelden te noemen hebben wij in ons veld in Drenthe op eigen titel en in 
samenspraak met buurvelden de jacht op hazen enige jaren gepauzeerd toen 
opeenvolgende factoren als een heel goed jaar voor de landbouw waarin enorm veel
werd gemaaid en dus veel jonge dieren de dood vonden in de maaimachine, tevens 
werden verschillende percelen gereorganiseerd door waterschap en zijn houtwallen
die periode ook massaal gesnoeid. Al met al had dit een dermate beperkende 
werking op de aanwas van jonge hazen dat daar vanuit de jagers zelf is besloten 
ze te sparen. De focus lag in dat jaar nog meer dan anders op het beheer van 
kraai, vos en nijlgans omdat het al de jonge dieren en weidevogels totaal aan 
dekking ontbrak. De jaren erna zagen we dat de verschillende soorten zich weer 
konden stabiliseren. Zo ook een veld in Overijssel waar veel wild verdronk toen 
de rivier de Dinkel in een jaar meermalen buiten haar oevers trad en een groot 
gebied onder water zette. Eenzelfde beleid zien we nu bij onze collega’s in 
Limburg gehanteerd worden. Daartegenover staat een veld waar op hoge esgrond het
haas floreert, jaar in jaar uit struikel je daar bijkans over de hazen. Het 
water loopt vlot af en door de aanwezigheid van veel boomkwekerijen is er 
dekking in overvloed om het jonge wild te beschermen tegen de predatoren. Hier 
komt schademelding op schademelding van de boomkweker waar het haas de schors 
van de jonge boompjes knaagt en dikwijls een kwart tot een derde van de aanplant
verloren gaat. Hier moeten en mogen we het haas aanzienlijk sterker bejagen dan 
in andere biotopen. En daar anticiperen we op, geheel zonder inmenging van de 
politiek omdat de huidige wetgeving ons als beheerders de mogelijkheid geeft 
maatwerk te leveren. Ik zou sterk willen pleiten om in tegenstelling van uw 
voornemen juist meer soorten in de wildlijst op te nemen, dit maatwerk is 
absoluut wat het Nederlandse natuurbeheer nodig heeft. 
Verder is het stuitend en onbegrijpelijk dat de cijfers die aan deze 
besluitvorming ten grondslag liggen gebaseerd zijn op bijtellingen van 
vogeltellers die nooit het veld in zijn gegaan met de bedoeling om hazen en 
konijnen te tellen, noch beschikken over enige ervaring en kennis omtrent deze 
soorten. Daarentegen zijn de tellingen van Wbe’s, Fbe’s en Jagersvereniging die 
gestructureerd en al decennia lang plaatsvinden en een goede trend laten zien 
volledig genegeerd, evenals de recente proef met nachtzichtcamera’s welke 
aantoonbaar het beeld geven dat het dichtst bij de werkelijke stand komt 
volledig genegeerd en afgedaan als jagerspropaganda. Gek genoeg zien we juist de
afgelopen drie jaar een stijgende lijn bij zowel haas als konijn, ze lijken de 
lichte dip van vijf á zes jaar geleden achter zich gelaten te hebben althans in 
de velden waar ik kom.
Op deze manier doet de politiek een enorme bak aan vrijwillige inzet, kennis en 
veldtoezicht de das om. Ik wil u wijzen op het feit dat de jagers de ogen en 
oren zijn van het toezicht in het buitengebied dat door uw beleid en dat van 
justitie volledig is uitgekleed en bijna volledig is wegbezuinigd. Denkt u aan 
opruimen en melden van zwerfvuil en illegale dumpingen, loslopende honden welke 
aan het stropen slaan en rustgebieden van wilde dieren verstoren. Vandalen die 
vernielingen aanrichten aan voorzieningen voor recreanten, preventie tegen 
stroperij, het melden daarvan en verzamelen van gegevens. Illegale 
kampeerplaatsen, kampvuren die door recreanten op verboden en onveilige plaatsen
worden gestookt met het oog op brandgevaar en milieu vervuiling. Lozing van 
chemische middelen in oppervlakte water of in de bodem in het buitengebied, 
illegale houtkap, melding van illegaal drugsdealen op afgelegen plekken. 
Doorgaans vermeldt het proces-verbaal slechts melding door ooggetuige in deze 
gevallen helaas….



Denkt u eens aan al die kwetsbare soorten bodembroeders en andere dieren die 
dikwijls op de rode lijst staan die al lang waren uitgestorven in ons land als 
ze niet de afgelopen decennia hadden kunnen meeprofiteren van de zorg voor de 
wildstand. U kunt heel veel soorten vaarwel zeggen, ja de hele biodiversiteit 
zoals we die nu kennen zal fors inleveren als direct gevolg van uw beleid. 
Gelukkig voor u zullen de goedbedoelende maar helaas zeer onwetende en onkundige
dierenbeschermingsorganisaties u eenvoudig de volgende boeman op een 
presenteerblaadje aanbieden. Want de buitenmens moet het ontgelden lijkt het 
wel. Of het nou om jagers, vissers, boeren of paardenmensen gaat, eenieder die 
een nauwere band heeft met het buitengebied dan de stadsmens moet het ontgelden!
Is het afgunst? Wie het weet mag het mij vertellen, maar het is geen hogere 
wiskunde dat wij opgroeien, leven en werken met de materie en toch ons oordeel 
op voorhand in de prullenbak belandt.
Een voor mij en mijn gezin niet onbelangrijke factor is verder dat wij door de 
jacht in ons levensonderhoud voorzien. Ik denk dat het al gauw een jaar of vijf 
geleden is dat ik voor het laatst een stukje slachtvlees op tafel zette en toen 
was dat al incidenteel, wij leven in de overtuiging dat de dieren die wij 
consumeren een fijn en zo natuurlijk mogelijk leven hebben gehad. Geen 
kiloknaller bij ons op tafel! Dit voedsel is volledig co2 neutraal, de dieren 
die we schieten zijn weloverwogen met zorg voor de populatie, landbouw en 
biotoop weggenomen en we gebruiken daarvan alles!
Rest mij nog u veel wijsheid toe te wensen en te benadrukken dat iedere soort 
welke verspeeld wordt door falend beleid definitief weg is, we kunnen geen blik 
patrijzen of wulpen opentrekken als we het verknald hebben, de fout welke uw 
ministerie op het punt staat te maken zal een onomkeerbare schade aan onze 
inheemse flora en fauna brengen.

Hoogachtend,

Robbin A.G. Vreeswijk
Weerselo


